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1. WOORD VOORAF 
 
Dit bestuursakkoord is een lijvig document. Het werd opgesteld in samenspraak met tal van partners. 
Het is evenwel onmogelijk om alle effectieve of potentiële wensen en werkpunten uitgebreid te 
benoemen. We vermelden evenmin alle diensten, teams of partners met naam en toenaam. Dit is 
geen synoniem voor een gebrek aan interesse of waardering, maar betekent een blijk van vertrouwen 
waarbij we ervan uitgaan dat de bestaande werking en dienstverlening minstens op de hoofdlijnen 
behouden blijft. 
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2. INLEIDING 
 
Op zondag 13 oktober brachten de Herentalsenaren hun stem uit. Vooruit en N-VA kregen met een 
ruime meerderheid van 20 op 29 zetels het mandaat van de kiezer om samen een coalitie te vormen. 
Met dit duidelijk mandaat gingen we samen aan de slag om dit bestuursakkoord te schrijven. Het is 
de uitdrukking van onze gemeenschappelijke ambitie om Herentals verder uit te bouwen tot een 
charmante, aantrekkelijke en sociaal voelende stad op mensenmaat, waar mensen graag wonen, 
vertoeven, naar school gaan en werken. We streven daarbij naar een uitstekende dienstverlening aan 
alle inwoners, zowel in Herentals, Noorderwijk als Morkhoven. Om dit te bewerkstelligen moeten we 
samen een degelijk, collegiaal, doelgericht en doordacht beleid voeren. Kortom, een eendrachtig 
bestuur: one team, one goal. 
 
In dit bestuursakkoord bouwen we verder op het werk van de voorbije jaren, maar tegelijk leggen we 
een aantal nieuwe accenten. We proberen maximaal tegemoet te komen aan de bekommernissen 
van onze inwoners. Verschillende nieuwe projecten staan in de steigers en we zullen hard ons best 
doen om deze tot een goed einde te brengen. Realisme is echter de boodschap. We zullen meer dan 
ooit op de centen moeten letten. Snel gestegen bouwkosten, krapte op de arbeidsmarkt, de hoge 
pensioenlast en een snel veranderende wereld zullen ons tot keuzes dwingen. Budgettaire 
voorzichtigheid is noodzakelijk en vormt een leidraad bij de keuzes die we maken. Het is immers 
immoreel om de rekening gewoon door te schuiven naar de volgende generaties. 
 
Faseren zal her en der nodig zijn, zowel financieel als bij de opvolging of gelijktijdigheid van openbare 
werken. Dit bestuur zal de uitgaven streng bewaken, niet verder springen dan onze stok lang is, en 
erover waken dat we onze inkomsten billijk en correct ontvangen. We zullen de mogelijke subsidies 
van hogere overheden maximaal aanwenden. Samenwerkingsverbanden (wat iets anders is dan een 
'fusie') zijn welkom als ze een meerwaarde voor onze inwoners betekenen. Het project SAMEN in het 
kader van integrale veiligheid binnen Neteland is hier een treffend voorbeeld van. We zullen ook een 
aantal kostenbesparende maatregelen doorvoeren. Kortom, de financiën van de stad zullen ernstig 
en verantwoord beheerd worden. 
 
Zowel bij de politiek als de administratie, maar ook bij de bevolking, is er een cultuuromslag nodig. 
Niet elk probleem kan of moet door de overheid aangepakt worden. Niet elk leuk idee kan 
onmiddellijk worden gerealiseerd. Niet elk waardevol project verdient automatisch subsidies. We 
moeten de mensen en de middelen van de stad focussen op de problemen die binnen onze kerntaken 
vallen. We willen als stadsbestuur minder als actor en meer als regisseur optreden. 
 
Het zijn onzekere tijden, niet in het minst op het geopolitieke toneel. Dit bestuur wil een baken van 
rust zijn, doordrongen met een standvastig beleid dat onze inwoners vertrouwen geeft in de 
toekomst. En ja, dat vertrouwen moeten we verdienen, dag na dag, door hard en correct te werken, 
voor iedereen. 
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3. SAMENWERKEN MET ONZE INWONERS 
 
Samen maken we onze stad. Het bestuur kan en wil dat niet alleen doen. We willen onze mensen de 
mogelijkheid bieden om actief hun inbreng te doen. Een vernieuwde participatienota biedt hiervoor 
alle kansen aan onze inwoners, buurten of verenigingen. De stad geeft daarbij, bijvoorbeeld, 
logistieke ondersteuning. We zijn hier al mee gestart, gelet op het belang dat we hechten aan 
informatie, participatie en betrokkenheid. Onze participatieambtenaar zal zijn actieve rol blijven 
spelen. 
 
Onze bestuurders moeten tussen onze inwoners staan. We voeren, als team, een beleid voor, tussen 
en samen met onze inwoners. Burgemeester, schepenen en raadsleden moeten toegankelijk zijn voor 
alle Herentalsenaren. Vragen worden beantwoord binnen het wettelijk en deontologisch kader. 
 
We overbruggen de afstand tussen bestuur en inwoners door ons als bestuurders daadwerkelijk 
tussen onze inwoners te begeven, zowel op collectieve evenementen (bv. op de waarderingsreceptie 
voor vrijwilligers), als op individuele bezoeken voor inwoners (bv. Jubilarissen) die dit wensen. We 
komen uit ons kot en blijven niet op onze bureau zitten. Geen ivoren torens in Herentals! 
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4. DUURZAME STAD, MET EEN BLIK OP DE WERELD 
 
In september 2015 ondertekenden de lidstaten van de Verenigde Naties de Agenda 2030 voor 
Duurzame Ontwikkeling. Deze omvat 5 Pijlers (People, Planet, Prosperity, Peace, Partnership) en 17 
duurzame ontwikkelingsdoelstellingen (Sustainable Development Goals -  SDG's) die onze wereld 
moeten transformeren tot een rechtvaardige plek met respect voor mens en planeet. In Herentals 
willen we als stadsbestuur hieraan onze bijdrage leveren. 
 

 

 
Lokale besturen zijn onmisbaar voor de realisatie van deze globale agenda. Maar liefst 65% van de 
SDG's kan niet gerealiseerd worden zonder het lokale bestuur. Als overheid die het dichtst bij de 
burger staat, hebben we een voorbeeldfunctie. Inzetten op internationale solidariteit en duurzame 
ontwikkeling en deze op een laagdrempelige manier concreet en zichtbaar maken, daagt onze 
inwoners, bedrijven, scholen en verenigingen uit om hun steentje bij te dragen.  
 
Herentals is een trekkende centrumstad in de actieve regio Neteland. Onze stad is de laatste jaren 
gegroeid op verschillende vlakken en kent net als vele steden in Vlaanderen nieuwe uitdagingen. 
Deze groei kent grenzen. We willen de nieuwe uitdagingen vormgeven in een stad op mensenmaat, 
waar we de schaal van Herentals, als stad waar we elkaar kennen en verbonden kunnen zijn, willen 
behouden en tegelijk vooruit kunnen gaan. We denken aan uitdagingen zoals verzilveren en 
verjongen, grotere diversiteit, gezinsverdunning, individualisering en andere vormen van samenleven. 
 
Op het vlak van welzijn en gezondheid besteden we meer aandacht aan een goede work-life-balans 
en een bekommernis over onze gezondheid op het vlak van voeding, beweging, milieu en 
luchtkwaliteit, betaalbaarheid van gezondheidsproducten, mentale issues, enz. De kosten van 
hulpverlening, vereenzaming en de strijd tegen armoede en ongelijkheid zijn en blijven belangrijke 
thema's in onze stad, waar de zorg nieuwe vragen kent: buurtgericht, technologisch, innoverend, met 
nieuwe behoeftes aan kinderopvang en andere vormen van gezinsondersteuning. 
 
Ook de ruimte die we als samenleving gebruiken voor huisvesting, transport, industrie, recreatie, 
handel, ... staat onder druk. Door de schaarste aan ruimte is verdichting een aandachtspunt, met 
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aandacht voor ontmoetingsplaatsen, behoud van groen, multifunctioneel gebruik, enz. Ook qua 
mobiliteit moeten we slimme en duurzame oplossingen bedenken. Het STOP-principe blijft een 
leidraad waarbij voetganger, fietser, het openbaar vervoer en de automobilist elk hun rol kunnen 
spelen in onze stad. In ons leefmilieu zijn klimaat, energietransitie en levenskwaliteit belangrijke 
issues. 
 
De vele vragen aan onze stad nopen ons om de beleidsruimte efficiënt en effectief in te vullen. De 
impact van de beslissingen van de hogere overheid, fiscale hervormingen, pensioenkosten en de 
nood aan stabiliteit in de basisfinanciering van onze politie- en brandweerzone moeten samengaan 
met een gezond financieel beleid, dat tegelijkertijd ruimte schept om te investeren in mensen, met 
een uitmuntende dienstverlening, maar dat voldoende realistisch is en de toekomst van de generaties 
na ons niet hypothekeert. 
 
Daarom zal elke beleidskeuze worden afgetoetst aan minstens vijf duurzame 
ontwikkelingsdoelstellingen, waarbij deze drie steevast behandeld worden: 
 

• Duurzame steden en gemeenschappen 

• Armoede en ongelijkheid verminderen 

• Goede gezondheid en welzijn 
 
De andere twee doelstellingen variëren afhankelijk van de inhoud van het dossier. 
 
We dragen de duurzame ontwikkelingsdoelstellingen actief uit naar onze bevolking, onze 
verenigingen, onze bedrijven en onze scholen. 
 
We willen als stad onze voelsprieten naar steden uit andere landen uitsteken, zodat we van hun 
'slimme' oplossingen kunnen leren. Daartoe behouden we de stedenband met het Nederlandse 
IJsselstein en zullen die waar we kunnen intensifiëren om zodoende een langdurig en robuust 
partnerschap te garanderen. 
 
Daarnaast willen we ook op projectbasis samenwerkingen met steden uit andere landen aangaan. 
Daartoe zullen we Europese subsidiemiddelen onderzoeken. Bovendien willen we in Herentals een 
speerpunt maken van mensenrechten door ze zelf te respecteren en te beschermen. Ten slotte willen 
we onze erkenning als Fairtradegemeente behouden en verder inzetten op projecten zoals Wereldtals 
die de verbondenheid van verschillende mensen in onze stad promoten. 
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5. HERENTALS ZORGSTAD 
 
Herentals is gekend voor haar sterk lokaal sociaal beleid. We willen dit zo houden en blijven inzetten 
op ondersteuning en begeleiding van sociaal kwetsbare mensen. We hebben aandacht voor het 
inperken van kinderarmoede en zullen samen met de basisscholen onderzoeken hoe we bijvoorbeeld 
elk kind de garantie kunnen geven op een warme maaltijd (cfr Vlaamse middelen). 
 
We laten onze inwoners niet los, voeren een integratiegericht beleid en blijven inzetten op activering. 
Rechten hangen samen met plichten, en dit evenwicht bewaken we opdat eenieder zo goed mogelijk 
zijn bijdrage levert aan onze samenleving. 
 
We zullen maximaal de mogelijkheden van het nieuwe BOA-decreet (buitenschoolse opvang en 
activiteiten) benutten. Alle lokale spelers zullen hierbij betrokken worden en samenwerken, met de 
stad (jeugdloket) als regisseur en facilitator, naast haar eigen (beperkte) rol als organisator. Op deze 
manier moet er een versterkt kwalitatief aanbod ontstaan voor en na school, en tijdens 
schoolvakanties, met aandacht voor de laagdrempeligheid, betaalbaarheid en verscheidenheid. 
Talentontdekking en ontwikkeling vormen hierbij geen loze woorden. 
 
We breiden de opvangcapaciteit van het Hummeltjeshof uit en investeren in een nieuw gebouw 
en/of een nieuwe locatie. Natuurlijk streven we maximaal naar een uitbreiding met 
inkomensgerelateerde opvangplaatsen (ikg-plaatsen). Het lokaal overleg kinderopvang wordt nauw 
betrokken bij de mogelijkheden die het Vlaams regeerakkoord voorziet om de capaciteit aan 
kinderopvang op te trekken. Ook in Herentals moeten we die mogelijkheden benutten. 
 
Ons woon- en zorgcentrum, evenals de assistentiewoningen, behoort tot een zelfstandige 
welzijnsvereniging. Deze nieuwe structuur, waarin het stadsbestuur vertegenwoordigd blijft, moet 
bewerken dat we in Herentals een openbaar, goed, toegankelijk, kwalitatief en betaalbaar woon- en 
zorgcentrum kunnen behouden. Samenwerkingsmogelijkheden met andere actoren zullen 
onderzocht worden, maar met de belangen van onze zorgbehoevende ouderen voorop. De vrijstelling 
van de onderhoudsplicht wordt behouden. 
 
Op de site van St-Anna hopen we de bestaande initiatieven (Alegria, het inloophuis dementie) 
minstens te behouden en uit te breiden waar dat kan. 
 
Het AZ Herentals is een modern basisziekenhuis, dat we absoluut in Herentals willen houden, binnen 
het ziekenhuisnetwerk Kempen. Basiszorg en een aantal specialistische speerpunten moeten 
bewerken dat ons ziekenhuis financieel gezond blijft. De idee van de integratie van de 
huisartsenwachtpost op de locatie van het ziekenhuis zijn we genegen. Daarnaast onderhouden we 
goede relaties met de huisartsenkring opdat elke inwoner van Herentals een (vaste) huisarts zou 
kunnen vinden. Ook hier geldt dat samenwerking (van verschillende zorgverstrekkers) die elkaar 
versterken, nodig is opdat iedereen de zorg kan krijgen die hij/zij behoeft. De eerstelijnszone zal haar 
rol kunnen en moeten spelen. We faciliteren als stad de uitbouw van de geestelijke 
gezondheidszorg/jeugdzorg in onze stad en hopen snel een nieuwe werking te kunnen laten 
opstarten. Herentals blijft een zorgstad, met een netwerk aan gezondheids- en welzijnsactoren die we 
zo goed mogelijk laten samenwerken, lokaal, en ook met een bovenlokale insteek indien opportuun 
en nuttig. Neteland Welzijn & Zorg moet en zal verder zijn rol kunnen spelen. 
 
We blijven inzetten op het Geïntegreerd Breed Onthaal (GBO) voor zorg- en welzijnsvragen, opdat 
onze inwoners snel en correct kunnen geholpen worden. Onze dienstencentra spelen een essentiële 
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rol en ze zullen deze legislatuur extra nadruk leggen op de strijd tegen vereenzaming. Eenzaamheid is 
verworden tot een nieuw sociaal risico en we moeten dat als lokaal sociaal bestuur aanpakken. 
 
Initiatieven zoals Herentals aan Z blijven we ondersteunen, zo lang als de werking ervan bijdraagt tot 
de ondersteuning van het welzijn, zorg, gezondheid, preventie, … van onze inwoners. ‘Iedereen 
schepen van gezondheid’ wordt door deze vzw goed uitgedragen en we kunnen enkel blij zijn met 
hun initiatieven en hun werking. 
 
Oud worden is een geluk, en gezond oud worden des te meer. We zorgen er met ons actief en 
sensibiliserend preventiebeleid voor dat we ziektes die 'voorkoombaar' zijn zo goed als mogelijk de 
pas afsnijden. Zo willen we ervoor zorgen dat senioren zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen. 
We blijven senioren ondersteunen wat hun adviesorgaan betreft, en we zorgen ervoor dat onze 
infrastructuur meer aangepast wordt aan onze vergrijzende samenleving. We zullen meer zit- of 
rustbanken plaatsen in ons centrum en strategische locaties. We ontwikkelen een bankenplan. 
Daarnaast blijven we initiatieven, zoals bijvoorbeeld De Vuurtoren, ontwikkelen in het kader van onze 
titel van dementievriendelijke gemeente. We houden er bij de organisatie van activiteiten en in onze 
communicatie rekening mee dat heel wat senioren niet hulpbehoevend zijn en een actief leven 
leiden.  
 
Op de sociale campus in de Lierseweg behouden we waardevolle sociale initiatieven zoals de Cirkel, 
de Cirkelshop (gezonde voeding) en de Kringwinkel. Ook andere sociale economiebedrijven (zie onder 
meer de groep Talent) evenals Kaliber proberen we vanuit de stad te faciliteren waar het kan en mag. 
Iedereen mee is immers onze leuze. 
 
Voor racisme en discriminatie is in Herentals geen plaats. Daar kan geen twijfel over bestaan. 
Taalkennis, in casu het Nederlands, is voor iedereen belangrijk om deel te kunnen nemen aan onze 
samenleving. Het is een belangrijke sleutel tot integratie, tot elkaar leren kennen en begrijpen. Samen 
met de Vlaamse overheid ondersteunen en promoten we daarom het aanbod aan taallessen en 
mogelijkheden om Nederlands te oefenen. 
 

We ontwikkelen een warm en inclusief onthaalbeleid dat nieuwkomers en anderstalige inwoners op 

een toegankelijke manier wegwijs maakt in onze stad. Alsook een duurzaam taalbeleid, gericht op het 

versterken van de Nederlandse taalvaardigheid als sleutel tot volwaardige participatie aan het 

maatschappelijk leven, met respect voor meertaligheid als meerwaarde. 
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6. LEEFBARE STAD 
 

6.1. EEN LEEFBARE, KWALITEITSVOLLE OPENBARE RUIMTE 

 
In onze stad en dorpen mogen we de volgende jaren heel wat nieuwe inwoners verwelkomen. Deze 
legislatuur zijn we naar alle verwachting met meer dan 30.000 Herentalsenaren. Al onze inwoners 
hebben plaats nodig om te werken, te sporten, te wonen, te vertoeven ... we moeten inzetten op een 
kwalitatieve leefomgeving, en dit vereist dat we onze beschikbare ruimte goed invullen en ordenen. 
 
Dat proces leiden we via het nieuwe Beleidsplan Ruimte Herentals in goede banen. We maken keuzes 
hoe en waar we onze stad willen laten groeien. Stads- en dorpskernherwaardering, het verstandig 
behoud van open ruimte, slim verdichten waar het kan en opportuun is, levenskwaliteit, levenslang 
en kindvriendelijk wonen, slimme bouwvormen ... staan centraal. De beschikbare ruimte is beperkt. 
Ook al is er veel vraag naar ruimte (natuur, wonen, landbouw, industrie ...), voor ons is het duidelijk: 
Herentals, als historische stad, moet kwalitatief kunnen groeien, met behoud van haar eigenheid als 
groene centrumstad in de Kempen. Ook onze dorpen kunnen nog beperkt groeien, maar ook enkel 
met het behoud van hun dorpse identiteit. Hiervoor is samenwerking tussen allerlei actoren nodig. 
 
Als actie uit het beleidsplan ruimte wordt een toetsingskader opgemaakt om het vergunningenbeleid 
transparanter te maken.  Na een proefperiode evalueren we of het een meerwaarde is om dit 
toetsingskader een verordenend karakter te geven. De huidige verordeningen rond collectieve 
warmtevoorzieningen en stedenbouwkundige lasten blijven gelden, ze worden periodiek geëvalueerd 
en zo nodig bijgestuurd. 
 
We voeren gefaseerd de masterplannen Morkhoven en Noorderwijk uit. In Morkhoven creëren we 
een nieuw belevingsvol dorpsplein (met hopelijk in de nabije toekomst ook een nieuwe school, maar 
dit hangt niet alleen van de stad af). De rioleringswerken en een nieuwe bovenbouw (met veilige 
fiets- en voetpaden) in de Molenstraat, Wiekevorstsesteenweg en de Voortkapelseweg en 
Morkhovenseweg in Noorderwijk worden afgewerkt, samen met het pleintje aan de voormalige statie 
(onder meer Hoppinpunt). In Noorderwijk zorgen we in het centrum voor veiligere oversteekpaden 
en eveneens een Hoppinpunt. We blijven inzetten op overleg tussen de betrokken actoren voor een 
oplossing voor de school, de parochiezaal, de nevenbestemming van de kerk, maar wijzen erop dat 
private actoren de trekkersrol hebben. Doorgaand zwaar vervoer blijft op de as Noorderwijk - 
Morkhoven geweerd. 
 
Ons stadscentrum kent vele troeven, met een (nakende) gerestaureerde Lakenhal als middelpunt. We 
werken verder, indien mogelijk met de ondersteuning van private actoren, aan de ontwikkeling van 
het binnengebied aan het stadspark, met broodnodige publieke functies zoals een nieuwe 
stadsfeestzaal (met een evenementen- en een polyvalente zaal en jeugdhuis). Er komt ook een 
ondergrondse parking die een oplossing biedt voor de parkeerbehoefte (nabij het kernwinkelgebied, 
lokale ondernemers, stadsfeestzaal) in ons centrum. Eens deze parking gerealiseerd is, zetten we 
verder in op een verkeersluw centrum waarbij de Grote Markt gefaseerd een volwaardige 
pleinfunctie krijgt. We onderzoeken hoe we onze centrumstraten fietsvriendelijker kunnen maken. 
We maken een integraal masterplan voor het centrum met een geïntegreerd terrassenbeleidsplan en 
een actieplan om de lokale economie te bevorderen en leegstand te verminderen.  
 
De ABO-as (Augustijnenlaan, Belgiëlaan en Olympiadelaan) moet gefaseerd aangepakt worden om te 
komen tot een aangename stadsboulevard.  Deze legislatuur zetten we in op betere en veiligere 
verbindingen voor fietsers en voetgangers, zeker ter hoogte van onze scholen. 



 

Iedereen mee! Bestuursakkoord stad Herentals 2025-2030                                                                                                                11 

 
De oude Vestenstructuur heeft de mogelijkheden om - gefaseerd - uit te groeien tot een groene 
stadsgordel. In de verdere ontwikkeling van onze stad zal de beleidsvisie rond het vestenpark in de 
mate van het mogelijke een dragend en richtinggevend kader bieden, waarbij we de geschiedenis van 
de vesten zichtbaar en herkenbaar willen maken. 
 
Zoals het beleidsplan ruimte voorziet, blijft wonen in de stadsrand (buiten de ringlaan en buiten de 
spoorweg) mogelijk, maar op maat van de wijk. Nieuwe woontypologieën zijn mogelijk, en kunnen 
hierin versterkend zijn. 
 
Onze natuur- en recreatiegebieden blijven we koesteren. Ze bieden onze inwoner gezonde beweging, 
en zijn een aantrekkingspool voor onze stad. In die zin dragen wij ook zorg voor onze landbouwers en 
hun activiteiten. Gezonde voeding in een korte keten is en blijft belangrijk. 
 
De grootschalige rioleringswerken in het centrum van onze stad (RWA-as centrum (Herenthoutseweg 
en Lierseweg binnen de Ring, St-Jansstraat, Schoolstraat, St.-Antoniusstraat, Stationsstraat, 
Stationsplein, Hikstraat, Burchtstraat, Nederrij, Vlietje) voeren we in fases uit, in samenspraak met 
Aquafin. Onze stad moet tijdens de werken bereikbaar en leefbaar blijven, met de nodige 
minderhindermaatregelen. We zorgen voor een kwalitatieve bovenbouw van deze straten, met oog 
voor kwalitatieve openbare ruimte en groen, en veilig verkeer voor alle weggebruikers, inclusief 
voetgangers en personen met een handicap. 
 
Leegstaande, al dan niet verkommerde, sites of gebouwen in onze stad proberen we stelselmatig aan 
te pakken, in samenspraak met de ontwikkelaars/eigenaars.  
 
Op de industrieterreinen gaan we verstandig om met de beschikbare ruimte, en bijvoorbeeld in 
Hannekenshoek zoeken we naar mogelijkheden om de beschikbare ruimte beter te benutten op basis 
van een lopend planningsproces (RUP Hannekenshoek - Eilandje). Gezamenlijke groenbuffering van 
bedrijven, gemeenschappelijke parkeerterreinen en brandwegen moeten tot de 
standaardmogelijkheden gaan behoren. 
 
In samenspraak met Grobbendonk en Herenthout onderzoeken we of een nieuwe verkeerscirculatie 
op het industrieterrein mogelijk is, en zorgen we voor een beter onderhoud van de betonwegen. We 
zetten in op een beleidsvisie voor bedrijvigheid op onze industrieterreinen als deelkader van het BRH. 
 
Regels vereisen controle en handhaving. De hogere overheden hebben een groot aantal taken inzake 
handhaving doorgeschoven naar de lokale besturen We blijven inzetten op handhaving en 
moderniseren en verfijnen het bestaande handhavingskader (ruimtelijke ordening, milieu). Prioriteit 
ligt op grote en flagrante overtredingen, waarbij we, indien nodig, overgaan tot gedwongen 
herstelmaatregelen. De nieuwe mogelijkheden van bestuurlijke maatregelen zullen hiertoe bijdragen. 
 
Tot slot vereist een kwalitatieve openbare ruimte onderhoud. Dit behoort tot de kerntaken van de 
stad en dus dragen we zorg voor ons openbaar domein. Hiertoe zullen ofwel de diensten versterkt 
worden ofwel doen we beroep op externe ondersteuning. Ook vergeten we onze talrijke vrijwilligers 
niet die straten en pleintjes onderhouden: zij verdienen onze blijvende steun en onze waardering. 
 
Onze begraafplaatsen vormen bakens van rust. We voeren het masterplan voor deze sites verder uit. 
Daarbij besteden we onder meer aandacht aan extra ruimte voor strooiweides. Verder vinden we het 
belangrijk dat mensen onze begraafplaatsen in alle sereniteit kunnen bezoeken en dat ze netjes 
verzorgd zijn. Ook afscheidsruimtes zijn belangrijk, evenals speciale en warme initiatieven voor 
kinderen. 
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Ook onze parken krijgen deze legislatuur speciale aandacht. Met de verdere inrichting van het 
binnengebied kunnen we het stadspark meer tot zijn recht laten komen. Ook het beheersplan van Le 
Paige voeren we verder uit, zodat we het park met de vijver herwaarderen. In het Begijnhofpark en in 
de tuin van het oud ziekenhuis, maken we de pluktuin publiek toegankelijk, zodat iedereen kan 
genieten van een gratis en gezond stuk fruit. 
 

6.2. OPENBARE WERKEN 

 
Onze stad moet vooruit. Daar zijn openbare werken voor nodig, waarbij je geen ei kan bakken zonder 
de schaal te breken. Openbare werken zullen altijd hinder veroorzaken, maar het is onze plicht deze 
hinder enerzijds zo goed als mogelijk te beperken en anderzijds hierover goed en tijdig te informeren. 
De bepalingen die hierover opgenomen zijn in de lastenboeken, moeten door de aannemers beter 
nageleefd worden en we zullen hierop verscherpt toezien. 
 
Er staat, in samenwerking met Aquafin/VMM (en qua timing dus ook mede afhankelijk van vooral 
Aquafin), een aantal grote rioleringswerken op til, waarbij we waakzaam moeten zijn met betrekking 
tot de fasering, de financiering, de impact op de verkeerscirculatie en de bereikbaarheid van de stad. 
 
Een zeer groot project is de aanleg van een RWA-as in het centrum van Herentals. Deze as, met als 
doel het scheiden van het vuilwater en regenwater, zal voortaan het regenwater afvoeren naar de 
Netevallei. Deze infrastructuurwerken (onderbouw en bovenbouw met bijzondere aandacht voor de 
beeldkwaliteit van de straat) moeten we gefaseerd aanpakken, waarbij er een aanvang zal genomen 
worden met de werken in de Burchtstraat, Vlietje - Nederrij, Hikstraat, rotonde Belgiëlaan. Daarna 
staan het Stationsplein, de Stationsstraat, de Schoolstraat, Sint-Antoniusstraat en tenslotte de Sint-
Jansstraat, Lierseweg en Herenthoutseweg – deze twee laatste allebei binnen de Ring - op de 
planning.  
 
Het spreekt voor zich dat deze werken gepaard moeten gaan met minderhindermaatregelen en 
alternatieven voor bv. de bereikbaarheid van de NMBS-parking en parkeergelegenheid voor de 
bewoners. Tegelijk met deze werken zal ook het Stationsplein heringericht en verfraaid worden, en 
wat ons betreft ook bv. het busperron (in samenwerking met De Lijn). Finaal, maar dit zal niet meer 
voor deze legislatuur zijn, moeten er ook nog rioleringswerken volgen op de Grote Markt en 
aanpalende straten. Hiervoor moeten er eerst rioleringswerkzaamheden gebeurd zijn op de ABO-as. 
De vele betrokken straten tonen aan dat een doorgedreven fasering noodzakelijk is. We gaan ons niet 
in avonturen storten die onbeheersbaar zijn voor het leven in ons centrum. 
 
Afhankelijk van de fasering van deze werken, zal er deze legislatuur of (waarschijnlijk) later een 
aanvang genomen worden (met subsidies) met de heraanleg van de ABO-as (Augustijnenlaan 
Belgiëlaan - Olympiadelaan). Deze as biedt veel potentieel voor diverse vormen van 
stadsontwikkeling, clustering parkings, groenblauwe dooradering, verkeersveiligheid, veilige 
schoolomgeving, ... Studies en planprocessen zijn bezig, maar het is duidelijk dat deze werken niet 
gelijktijdig kunnen plaatsvinden met voormelde infrastructuurwerken. In afwachting van deze 
toekomstige heraanleg zetten we op korte termijn wel in op verbeteringen van het bestaande fiets- 
en voetpad (betere verbindingen) op deze as (met aandacht voor ontharding waar mogelijk) om meer 
fiets- en wandelcomfort te bieden aan de zachte weggebruikers, met prioritair te beginnen aan de 
schoolomgeving. 
 
We blijven aandringen bij de bovenlokale overheden om samen met onze buurgemeenten (Lille, 
Vorselaar) de werkzaamheden te starten voor de heraanleg van de Poederleeseweg en de 
broodnodige veilige afgescheiden fietspaden. De lopende procedures moeten eindelijk afgerond 
kunnen worden. De vele fietsers vragen er terecht (al jaren) om. 
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Herentals fietsstad uit zich ook in het gegeven dat we een knooppunt zijn voor verschillende 
fietssnelwegen in onze provincie. We maken, samen met de provincie, verder werk van de fiets-o-
strade naar Turnhout en nemen actief deel aan het onderzoek naar de verbreding van het fietspad 
Herentals - Aarschot om het fietscomfort nog te verhogen. 
 
De lopende werkzaamheden (riolering, bovenbouw, fietspaden en voetpaden) aan de Molenstraat, 
Wiekevorstsesteenweg, Voortkapelseweg en de Morkhovenseweg, inclusief het pleintje aan het 
voormalige station (Hoppinpunt) en de fietstunnel op de fiets-o-strade worden verder uitgevoerd en 
nauwgezet opgevolgd (ook de noodzakelijke omleidingstrajecten). 
 
In Noorderwijk wordt er samen met Aquafin/VMM een RWA-as aangelegd die vanuit Olen-centrum 
leidt naar het overstortbekken in de Servaas Daemsstraat. Hierbij zullen rioleringswerken 
plaatsvinden in de Kijnigestraat (deels) , Landweg (deels) de Zeven Zillen, Drie-Eikenstraat (deels), 
Mussenblok (deels).  De ontwerpplannen zijn in opmaak en zullen tijdig gecommuniceerd worden 
aan de betrokken buurt. 
 
Er zal een structureel budget voorzien zijn voor onderhoud en verbetering van onze voet- en 
fietspaden. Hierbij zal ook gekeken worden naar straten of fietspaden die dringend verbeterd zouden 
moeten kunnen worden, bv de Wasserijstraat of het fietspad van het tweede deel van de Servaas 
Daemsstraat. 
 
Er wordt gezocht naar maatregelen die het fietscomfort in onze centrumstraten kunnen verbeteren, 
desnoods met proefprojecten. 
 
We voorzien een structureel budget voor het (preventief) onderhoud van ons wegennet (inclusief 
landbouwwegen en tal van onverharde wegen), evenals infrastructuuraanpassingen die nodig zijn in 
het kader van de uitwerking van het verkeerscirculatieplan. Het gaat dan om infrastructuuringrepen 
in het straatbeeld die nodig zijn om draagvlak te creëren voor verkeersmaatregelen of om ze effectief 
af te dwingen. In dit kader evalueren we ook de huidige zone 30/fietsstraten om na te gaan of er 
aanpassingen nodig zijn. 
 
Samen met onze buurgemeenten Herenthout en Grobbendonk bekijken we of een nieuwe 
verkeerscirculatie op ons industrieterrein mogelijk is, en zo ja, welke infrastructuurwerken dit zal 
teweegbrengen. We checken ook de subsidiemogelijkheden die er mogelijkerwijze bestaan op Vlaams 
niveau. Deze werken worden, desgevallend, afgestemd met de al lang geplande (cfr lokaal pact) 
rioleringswerkzaamheden op onze industriezone (onder meer kruispunt Wolfstee-Toekomstlaan), 
waarbij we ook de fietspaden tegelijk herstellen. 
 
We werken samen met de provincie het PRUP-Bruggenbeemd af, zodat er zekerheid komt over dit 
gebied en ons ziekenhuis de garantie krijgt dat het in Herentals kan blijven, wat onze absolute wil is. 
Samen met de VMM realiseren we er een waterbergingsgebied, met respect voor (en herstel van) 
onze vesten. De landschappelijke heraanleg van de Olympiadelaan zal gepaard gaan met het 
bekomen van subsidies. De timing wordt ook mede bepaald door de herlocalitie van de voetbalclub 
SKS. 
 
We voeren het masterplan Morkhoven verder uit, onder meer de voorziene herinrichting van het 
Dorpsplein en omgeving van het Dorp tot aan de kerk. We ondersteunen het idee van een 
eengemaakte scholencampus van de lagere school in Morkhoven en willen hierin faciliteren, indien 
nodig. De mobiliteit in de Streepstraat moet afgestemd blijven op, eventueel aangepast aan, de 
schoolomgeving. 
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Het masterplan Noorderwijk is de leidraad voor toekomstige ontwikkelingen in het centrum van 
Noorderwijk. We creëren hier veilige oversteekplaatsen en een Hoppinpunt openbaar vervoer. We 
hopen dat gesprekken voor een eengemaakte scholencampus (basisschool) opnieuw opgestart 
kunnen worden, we willen hier als stad een faciliterende rol spelen, maar zijn er ons van bewust dat 
we niet de primaire actor zijn. 
 
Zaal 't Hof is tot op de draad versleten. Daarom bouwen we in het binnengebied Stadspark (kant 
Belgiëlaan) een nieuwe stadsfeestzaal, bestaande uit twee zalen en jeugdhuis. Tegelijk breiden we, 
indien mogelijk met de betrokken private actor, de ondergrondse parking in dit binnengebied uit. 
Deze uitgebreide ondergrondse parkeermogelijkheid laat toe om gefaseerd de bovengrondse parking 
op de Grote Markt af te bouwen. 
 
Gelet op de grote nood breiden we prioritair de capaciteit van ons eigen opvanginitiatief het 
Hummeltjeshof uit. Hiervoor is er nood aan een groter gebouw, hetzij een nieuwe (gerenoveerde) 
locatie, hetzij een nieuwbouw. 
 
In samenspraak met onze buurgemeenten van Neteland en Sport-Vlaanderen streven we naar de 
bouw van een nieuw bovenlokaal zwembad op de site van het Netepark/Sport Vlaanderen. De 
gesprekken lopen en er worden hopelijk financieringsbijdragen afgesproken voor de investering, en 
afspraken over de verdere exploitatie na de nieuwbouw van het zwemcomplex. Idealiter, en hierover 
zijn we in overleg met Sport Vlaanderen, worden de synergiemogelijkheden (bv. energiewinsten door 
samen te werken) die een gezamenlijke bouw met een nieuwe ijspiste oplevert, benut. De contacten 
met Sport Vlaanderen over een nieuwe ijspiste lopen. Wij zijn als stad bereid tot het benutten van 
deze synergiemogelijkheden en zo een bovenlokale sportcluster kan onze stad en vooral onze 
inwoners (en sportverenigingen) enkel voordeel bieden. 
 
In navolging van het RUP Sportpark St-Janneke (indien afgewerkt) bouwen we nieuwe 
sportfaciliteiten op deze locatie. Op deze locatie komen, eventueel gefaseerd volgens behoeften, 
faciliteiten voor verschillende sportclubs (voetbal, hockey) en ongedwongen sporten (looppiste, 
wandelen, skaten). We delen ook een grote clusterparking met het maatwerkbedrijf Kaliber indien zij 
hun uitbreidingsplannen op hun site kunnen verwezenlijken. Meervoudig gebruik van ruimte in de 
praktijk! 
 
We continueren de aanleg van de groene openbare ruimte in het domein Le Paige en rond het 
vroegere koetshuis, en bewaken de afgesproken kostprijs voor de stad. 
 
In uitvoering van de inrichtingsstudie/het beheersplan Begijnhof restaureren we het Fundatiehuis en 
de wasserij tot erfgoedhuis waar verschillende erfgoedverenigingen een plek kunnen vinden. We 
onderzoeken de mogelijkheid (en financieringswijze) om het besloten karakter van het Begijnhof te 
herstellen, door een nieuwbouwproject aan de noordelijke zijde. Natuurlijk respecteren we de 
rechten van de huidige bewoners en hebben we aandacht voor de erfgoedwaarde van de site. 
 
Onze overledenen moeten we eren. Onze begraafplaatsen moeten correct en goed beheerd en 
onderhouden worden. Het masterplan begraafplaatsen voeren we stapsgewijs en met overleg uit. 
 

We blijven het burgemeestersconvenant opvolgen. Om onze klimaatdoelstellingen te halen, zullen we 

(gefaseerd) moeten investeren in ons eigen stedelijk patrimonium, met inbegrip van de (oude) kerken 

waarvan we eigenaar zijn en/of die behoren tot ons onroerend erfgoed. We blijven het woon- en 

energieloket organiseren en willen meer laadpalen voor elektrische wagens op ons grondgebied. 
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Last but not least: we hopen deze legislatuur uitsluitsel te krijgen over de concrete plannen, 
verschillende stappen en timing van de werken voor de ondertunneling van de spoorwegen 
(Poederleeseweg - Lichtaartseweg). Samen met de vervoerregio Kempen blijven we de nadruk leggen 
(zowel bij het Agentschap Wegen en Verkeer als Infrabel/NMBS) op het belang van deze 
ondertunneling voor de verkeerscirculatie in onze stad, en onze regio in het algemeen. De timing van 
deze werken bepaalt mee welke openbare werken aan (verkeers)infrastructuur we elders in onze stad 
kunnen doen, evenals de ondertunneling van de spoorwegovergang aan het station. We gaan niet 
toelaten dat onze stad stil staat. 
 

6.3. MOBILITEIT 

 
Mobiliteit, en de wijze waarop men zijn mobiliteit kan uitoefenen, is een thema dat al onze inwoners 
aanbelangt. Onze mobiliteit en de verkeersveiligheid zijn belangrijke aandachtspunten. Maar ook hier 
geldt: je moet beslissingen durven nemen, ze een kans geven, evalueren en desnoods herzien indien 
ze de doelstelling niet of onvoldoende halen. Maar niets doen is geen optie, dan lopen we vast in een 
mobiliteitsknoop. 
 
Bij de uitvoering van het algemene beleidsplan ruimte komt er een concreter mobiliteitsplan, met 
een verkeerscirculatieplan. Dit circulatieplan zal, na een ruime informatiecampagne, ingevoerd 
worden, met een permanente monitoring van gedragseffecten. Het verkeerscirculatieplan omvat het 
volledig stadscentrum en vormt één geheel; je kan er niet één straat uitpikken om te wijzigen, zonder 
rekening te houden met de gevolgen voor het geheel, de volledige omgeving. 
 
Naast een circulatieplan zullen we ook een parkeerbeleidsplan opstellen en invoeren, zal dit plan 
onderhevig zijn aan wijzigingen naargelang de realisatie van nieuwe of afbouw van huidige 
parkeerfaciliteiten. We huldigen het STOP-principe, maar zijn voldoende realistisch om te beseffen 
dat de auto voor vele mensen een noodzakelijk, gewenst of nuttig vervoersmiddel is. 
 
In het kader van het beslissingsproces voor het voormelde circulatieplan evalueren we ook de huidige 
zones 30 en fietsstraten, en passen aan waar nodig. 
 
In ons mobiliteitsbeleid zullen we ook aandacht hebben voor de vervoersarmoede waarmee 
sommige van onze inwoners geconfronteerd worden. We blijven inzetten op onze 
'mindermobielencentrale' (Mobitwin) en blijven op de deur van De Lijn kloppen om beter openbaar 
vervoer te creëren in onze stad en deelgemeenten.  Het huidig systeem van de Flex-bussen voldoet 
voor ons niet, net zomin als de verbinding tussen de wijken in de rand, het centrum en de 
deelgemeenten. Vanuit de stad, en de vervoersregio (waarin we een prominente rol zullen spelen) 
zullen we niet aflaten om verbeteringen voor onze stad te bepleiten. Binnen de mogelijkheden 
moeten we met De Lijn onderzoeken of er een soort van 'stadsbusje' kan ingelegd worden om een 
beter stadvervoer te organiseren. Tot slot is een beter openbaar vervoer ook belangrijk voor de 
bezoekers van onze stad, bv. Scholieren of bezoekers van ons ziekenhuis. Hier moet de Lijn ook beter 
kunnen en doen! 
 
Zoals eerder gezegd wensen we ook een nieuw circulatieplan op ons industrieterrein te onderzoeken, 
en daarnaast blijven we waakzaam inzake het regionale vrachtwagenroutenetwerk en de verdere 
toepassing van de mobiliteitsstudie Midden-Kempen. 
 

6.4. WONEN IN HERENTALS 
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Betaalbaar wonen is een prioriteit. Elke Herentalsenaar zou binnen een redelijke termijn een 
betaalbare en kwaliteitsvolle woning moeten kunnen vinden. We doen dit door het aanbod te 
vergroten, zowel in het private, het sociale als het budgetsegment. Als regisseur van het woonbeleid 
en met het beleidsplan ruimte indachtig, waarin onze stedelijke groei bepaald staat, sturen we het 
bijkomend aanbod. 
 
De druk op de woningmarkt is onmiskenbaar, zeker voor betaalbare en kwalitatieve huurwoningen. 
Als stad willen wij onze rol verder opnemen. We zullen een actieve actor zijn en bv. 
kwaliteitscontroles blijven uitvoeren zodat huurwoningen die in een lamentabele staat verkeren 
kwalitatief aangepast en gerenoveerd worden. Om het cru maar duidelijk te zeggen: huisjesmelkers 
hebben geen plaats in onze woningmarkt en we voeren de strijd tegen hen verder op. Gelukkig 
hebben we veel bonafide verhuurders, maar, de ongeschikte woningen moeten eruit, waarbij we -
evident- een evenwicht bewaken tussen de plichten van verhuurders en huurders. 
 
Voor een groter en kwalitatiever woonaanbod en voor een veiligere stad en een aangenamer 
straatbeeld, pakken we leegstand op een gerichte en activerende manier aan, met onder meer 
heffingen, opvolging van meldingen en de toepassing van het decreet sociaal beheerrecht als stok 
achter de deur. Welmenende burgers die renoveren, mogen hier niet de dupe van zijn. 
 
Starterswoningen, grote gezinnen, alleenstaanden met kinderen, senioren, … we stemmen ons 
woningaanbod af op alle inwoners. Efficiëntie, kwaliteit, energiezuinigheid, duurzaamheid en 
betaalbaarheid zijn de kernbegrippen. Ons woonbeleid is erop gericht Herentals aantrekkelijk te 
maken. Daarom zetten we in op renovatie van het bestaande woonaanbod. Van leegstaande en 
verloederde panden maken we aantrekkelijke plekken. Onze vergunningsprocessen (streng maar 
rechtvaardig) moeten hiertoe bijdragen. Het woon- en energieloket zal onze burgers hierbij 
begeleiden. 
 
Samen met onze sociale huisvestingsmaatschappij vergroten we het aanbod aan sociale huur- en 
koopwoningen. We focussen op het daadwerkelijk realiseren van lopende projecten (bv woonproject 
Stadsveld, inbreidingsprojecten, project Leopoldstraat in Noorderwijk) en de renovatie van 
leegstaande woningen. In samenspraak met ontwikkelaars bekijken we de mogelijkheden die de 
Vlaamse regelgeving biedt inzake 'budgethuren'. 
 
Met huisvestingsmaatschappij LeefGoed spreken we concreet af hoe renovatieprojecten in de 
toekomst worden uitgevoerd en opgevolgd. Langdurige leegstand (of aanslepende renovaties) 
kunnen we missen als kiespijn, gelet op de hoge woningnood. Onze vertegenwoordigers zullen 
hiervoor op tafel kloppen. Bij nieuwe (grote) renovaties (die noodzakelijk zijn), bijvoorbeeld van de 
woontorens op Kleerroos of in grote wijken, bewaken we de informatie die gegeven wordt aan de 
bewoners en vragen we de huisvestingsmaatschappij zoveel als mogelijk rekening te houden met 
bijzondere sociale factoren. Het toewijzingsbeleid van sociale (huur)woningen moet transparant zijn 
en desnoods moet de informatie verschillende keren herhaald en toegelicht worden, net zoals de 
rechten en plichten van huurders bij sommige herstelwerken binnenshuis. Het woon- en energieloket 
van de stad, evenals de sociale dienst, moeten een directe lijn hebben met LeefGoed om vragen en 
bekommernissen van inwoners te kunnen beantwoorden of doorspelen.  
 
Zoals algemeen geldt, ondergraaft ook in het sociale huisvestingsbeleid fraude ons systeem. Dit 
kunnen we op generlei manier tolereren en we moeten er actief tegen optreden.  
 
We blijven de leegstandsheffing als ontradende belasting actief inzetten. Wonen boven winkels 

blijven we aanmoedigen. 



 

Iedereen mee! Bestuursakkoord stad Herentals 2025-2030                                                                                                                17 

We behouden onze woonwagenterreinen. Deze specifieke woonvorm heeft zijn plaats in onze stad en 
daar horen niet alleen rechten, maar ook plichten bij. 
 

6.5. DIERENWELZIJN 

 
Respect voor dieren is een belangrijk aspect van ons beleid. Alle meldingen over inbreuken op de 
wetgeving worden ernstig genomen. Stadsbestuur, politie en Dierenwelzijn Vlaanderen werken 
hiervoor samen. De regelgeving inzake chippen, registreren, steriliseren en castreren van dieren dient 
nageleefd te worden. 
 
Dankzij onze vrijwilligers loopt er al jaren een succesvolle sterilisatieactie rond zwerfkatten. We 
blijven dit vrijwilligerswerk ondersteunen. Daarnaast zullen we katteneigenaars blijven wijzen op hun 
plichten om hun dieren te steriliseren. 
 
Het thuis slachten van runderen is verboden. Vanaf 1 januari 2025 is het ook verboden om schapen, 
geiten en varkens thuis te slachten. Deze overtredingen worden strafbaar gesteld in de Vlaamse 
Codex Dierenwelzijn. We zorgen indien nodig voor controles op illegale thuisslachtingen van schapen, 
geiten en varkens. 
 
De steun aan de organisaties VOC (vogelopvang) en Veeweyde (opvang verwaarloosde dieren) blijven 
we verderzetten. 
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7. EEN STAD WAAR IEDEREEN ZICH VEILIG VOELT 

 
Elke centrumstad kent criminaliteit, maar we zijn ervan overtuigd dat een daadkrachtige aanpak een 
significant verschil maakt op het terrein. Recht op veiligheid is een absolute prioriteit. Alle vormen 
van criminaliteit worden geïntegreerd bestreden via preventie, repressie en nazorg. 
 
Het is belangrijk dat de politie zichtbaar, aanwezig, bereikbaar en aanspreekbaar is. Dat moet onder 
meer gebeuren door een goede werking in de wijken. Het is belangrijk dat onze inwoners weten wie 
de wijkagent is en waar en wanneer ze hem of haar kunnen aanspreken. Ook het fietsteam moet 
quasi continu op straat vertoeven. De taak van een fietsbrigade ligt meer in een toezichtsfunctie, 
gericht naar bestrijding van kleine problemen, aanspreekbaarheid en zichtbare aanwezigheid ter 
voorkoming van het onveiligheidsgevoel en overlast. 
 
Onze politiezone is de laatste jaren sterk gemoderniseerd. Naast nabije politie erkennen we ook de 
complexiteit van georganiseerde criminaliteit. Zo gaan we meer inzetten op cybersecurity, om te 
beletten dat criminelen goed menende burgers geld aftroggelen of onze dienstverlening (stadsloket, 
ziekenhuis ...) lam leggen door hacking. We moeten ons wapenen tegen nieuwe vormen van 
criminaliteit en attent zijn voor nieuwe fenomenen (bv witwasconstructies). Ook overlast voorkomen 
en bestrijden in het kader van verdovende middelen blijft een absolute prioriteit. 
 
We vinden het belangrijk dat de politie op de juiste ogenblikken aanwezig is, maar ook snel kan 
ingrijpen met een passend instrumentarium. Telkens wanneer de noodzaak zich voordoet, zullen we 
met burgemeestersbesluiten concrete maatregelen nemen, zoals een alcohol- of plaatsverbod. De 
stationsbuurt en het Stadspark krijgen specifieke aandacht. Deze maatregelen blijven uitzonderlijk, 
dienen als antwoord op specifieke problemen en worden regelmatig geëvalueerd. 
 
Onze politiezone verdient de middelen die nodig zijn en we zullen hiertoe de nodige financiële 
inspanningen leveren. Politionele veiligheid is een prioriteit, evenals verkeersveiligheid (strikte 
handhaving op snelheidsovertredingen). Tegelijk zetten we in op preventie, bijvoorbeeld met het 
SAMEN-project. De positieve resultaten van dit project willen we bestendigen en in samenwerking 
met de Vlaamse overheid en het parket versterken. We voeren een nultolerantiebeleid waarbij geen 
enkele daad van geweld of bedreiging tegen onze veiligheidsdiensten en hulpverleners onbestraft 
blijft. 
 
Onze politie staat in voor de veiligheid van de Herentalsenaren, maar ze kan dit niet alleen. 
Betrokkenheid van de bevolking is een essentieel element. Binnen de wettelijke grenzen kunnen 
burgers een belangrijke preventieve rol spelen. In onze stad zijn verschillende Buurt Informatie 
Netwerken (BIN's) actief. We blijven de bestaande BIN's ondersteunen en de oprichting van nieuwe 
BIN's stimuleren. 
 
De vernieuwde GAS-wetgeving gebruiken we optimaal om overlast op het openbaar domein aan te 
pakken. We breiden de lijst met gemengde inbreuken indien nodig verder uit om straffeloosheid 
tegen te gaan. 
 
ANPR-camera's zijn niet meer weg te denken in ons 'veiligheidsschild' voor veilige omgevingen. We 
zetten diverse vormen van camera's in om overlast te bestrijden en zullen een streng politioneel 
beleid voeren. Alhoewel camera's geen magische oplossing zijn om criminaliteit of overlast aan te 
pakken, kunnen ze een nuttig instrument zijn als afschrikking of om te komen tot een efficiëntere 
inzet van de politie. 
 



 

Iedereen mee! Bestuursakkoord stad Herentals 2025-2030                                                                                                                19 

Deze legislatuur zal onze brandweer gehuisvest worden in een nieuwe, gemoderniseerde 
brandweerkazerne. De kern van onze brandweer Herentals, gesetteld binnen onze brandweerzone, 
blijft ons vrijwilligerskorps. We geven hun, en de beroepskrachten, de nodige middelen en 
ondersteuning zodat zij onze veiligheid kunnen blijven verzekeren, zowel preventief 
(inspectieverslagen, voorafgaandelijke beoordeling vergunningen) als curatief. Samen met het 
ziekenhuis en binnen de federale regelgeving bekijken we hoe we dringende medische hulpverlening 
(MUG, paramedisch interventieteam, ziekenwagen) kunnen verzekeren. We garanderen dat deze op 
ons grondgebied minstens op het huidige niveau aangehouden wordt. 
 
Herentals zal samen met de andere gemeenten van Neteland verder inzetten op noodplanning, want 
noodsituaties worden steeds complexer. Herentals wil daadkrachtig kunnen optreden tegen 
fenomenen veroorzaakt door klimaatverandering (bv. overstromingen) of cyberaanvallen (bv. 
hacking). Ook voor grote evenementen op ons grondgebied is een deftige noodplanning 
onontbeerlijk. 
 
Herentals moet een hartveilige stad zijn, in die zin dat het AED-project verder wordt uitgerold. Er 
zullen bijkomende AED-toestellen worden verspreid over ons grondgebied. We moedigen partners 
aan om hun AED-toestel op een publiek toegankelijke plaats te hangen. Samen met het Herentalse en 
het Noorderwijkse Rode Kruis zetten we verder in op acties die een hartveilige stad vooropstellen. 
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8. BRUISENDE STAD 

 

8.1. EVENWICHT TUSSEN BRUISEN EN WELZIJN 

 
Een stad zonder cultuur, nachtleven, beleving en beweging is ondenkbaar. Herentals is de plaats waar 
we samen sporten, van ons erfgoed genieten, feesten, verpozen en nieuwe herinneringen maken om 
met elkaar te delen. Daarbij bewaken we het evenwicht tussen bruisen en leefbaarheid. Cultuur, 
sport en feesten zijn niet alleen plezierig, maar hangen ook samen met het welzijn van mensen. Tot 
diep in onze wijken brengen evenementen mensen samen, en zien en voelen we de rijkdom van 
creatieve culturele expressie én sociaal samenzijn als onmisbaar onderdeel van het welzijn van de 
stad. We geloven dat een stad kan bruisen met respect voor de burgers. Cultuur, sport en 
evenementen moeten bovendien toegankelijk zijn voor iedereen. We behouden en ondersteunen de 
sociale kansentarieven via de UITPAS. 
 
We blijven tradities structureel ondersteunen en versterken de eigenheid van onze wijken en 
deelgemeenten. Openmonumentendag, Herentals Fietst/Feest, onze markten en kermissen, straat- 
en buurtfeesten, Erfgoeddag ... blijven we zien als unieke en broodnodige activiteiten met eigen 
noden. 
 

8.2. STENEN 

 
Herentals kent een ruim aanbod culturele infrastructuur. Via onze zalenzoeker kunnen burgers en 
verenigingen vlot opzoeken welke publieke en private infrastructuur aanwezig is op ons grondgebied. 
We willen het beheer van de eigen zalen optimaliseren. Zo is het belangrijk dat de bezetting 
transparanter wordt, zodat mensen hun activiteiten beter kunnen plannen. 
 
Daarnaast is het overduidelijk dat we op onze limieten botsen, ondanks het grote aanbod aan 
infrastructuur. Zo is zaal 't Hof eerder aftands te noemen en dringt een grondige aanpak zich op. Met 
een tweehonderdtal verhuringen op jaarbasis, blijft dit een zeer populaire en onmisbare 
infrastructuur. Uit publieksparticipatie blijkt dat de noden voor deze zaal divers zijn: enerzijds is er 
een grote, robuuste ruimte nodig voor evenementen, fuiven en staande concerten, anderzijds bestaat 
de behoefte bij verenigingen om eetdagen, kookworkshops, quizzen, inzamelingsacties, beurzen en 
andere initiatieven te organiseren. Bovendien merken we dat de vraag groter is dan we met één zaal 
kunnen aanbieden. Bijkomend zijn zowel organisaties als burgers op zoek naar ruimte om privaat te 
huren. Al deze eisen bundelen in één zaal, gaat eenvoudigweg niet. Daarom zullen we zowel een 
grote evenementenzaal voor 1000 (staande) bezoekers als een polyvalente ruimte met keuken voor 
350 (zittend) of 660 (staande) personen bouwen die los van elkaar kunnen functioneren. Deze zalen 
bouwen we aan de Belgiëlaan, waardoor in tussentijd zaal 't Hof verder gebruikt kan worden en de 
activiteiten van verenigingen ter plaatse blijven doorgaan. 
 
De restauratie van de Lakenhal gaat onverwijld verder. Deze legislatuur kan dit gebouw opnieuw 
gehuurd worden door verenigingen en organiseren we vanuit het cultuurcentrum onze 
tentoonstellingen in deze ruimte. Ook de Fraikinzaal is tijdens onze expo's gratis toegankelijk voor het 
publiek. Waar mogelijk proberen we synergiën te vormen tussen de Fraikincollectie en hedendaags 
werk. 
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Ook het buurthuis in Diependaal kan voortaan gehuurd worden via het cultuurcentrum en willen we 
openstellen voor een breder publiek. Rustige activiteiten (geen fuiven), zoals een babyborrel, kunnen 
hier georganiseerd worden. 
 
Le Paige blijft de plaats waar we huwelijken organiseren, zowel in het kasteel als in het park. We 
zetten verder in op het verfraaien van dat park, conform het beheersplan. 
 
Om het nieuwe en bestaande muzikaal talent verder te ondersteunen, blijven we inzetten op onze 
repetitieruimtes in 't Schaliken. In ons cultuurcentrum komt bovendien een nieuwe, grotere 
goederenlift, zodat we ook grote producties met hoge technische eisen naar Herentals kunnen halen. 
Ten slotte zetten we verder in op het verledden van en andere duurzaamheidsingrepen in onze 
schouwburg en zoeken we hiervoor de nodige subsidies. 
 
Onze zaalhuur wordt gekenmerkt door een modern en billijk prijzenbeleid, waarbij we fikse kortingen 
geven aan onze verenigingen en scholen. De stad rekent ook maar een fractie van de werkelijke 
kostprijs door aan deze gebruikers. Voor particulieren, commerciële initiatieven of niet-Herentalse 
verenigingen liggen de tarieven aanzienlijk hoger, maar blijven ze marktconform. 
 

8.3. MENSEN 

 
Ons cultuurcentrum 't Schaliken bestaat deze legislatuur twintig jaar. Naast het bouwen van een 
stevig feestje om dat te vieren, staan we stil bij wat we realiseerden in het verleden en hoe we de 
toekomst van ons cultuurcentrum verder vormgeven. En die toekomst brengt enkele koerswijzigingen 
met zich mee. 
 
Ten eerste moeten we onze manier van programmeren herbekijken. Daar waar een cultureel seizoen 
vroeger liep van oktober tot mei, krijgen we nu meer vragen om twaalf maanden lang te 
programmeren. Dit is enkel mogelijk door in te zetten op partnerschappen met bestaande 
initiatieven, zoals Zomerspoor, en nieuwe opportuniteiten.  
 
Ten tweede willen we ook andere accenten leggen. Waar 't Schaliken zich initieel focuste op klassieke 
muziek, tentoonstellingen en literatuur, willen we ook dans en andere niches uit de populaire muziek, 
zoals dance/techno en (hard)rock/metal een forum bieden, naast alle andere culturele disciplines die 
reeds aan bod komen in de eigen programmatie. We willen een breed cultuuraanbod genereren en 
zeer diverse doelgroepen bereiken.  
 
Ten derde willen we cultuur brengen naar alle (uit)hoeken van onze stad en deelgemeente. Een 
optreden in een (sociale) woonwijk, een streaming van een voorstelling in het rusthuis, de 
lichtjeswandeling, een huiskamerconcert, ... we willen openstaan voor al deze mogelijkheden. Binnen 
dit kader zullen we het street-artproject verderzetten en dromen we van meer kunst in onze stad. We 
realiseren dat onder meer door de ondersteuning van STORMLoop, maar we zouden het fijn vinden 
als zulke projecten ook een blijvend kunstwerk genereren.  
 
Ten vierde willen we een context creëren waar eigen lokale producties steun krijgen om verder uit 
groeien tot een vaste waarde in het regionale culturele aanbod. Cultuurcentrum 't Schaliken wil, 
samen met de vier andere grote cultuurcentra van de Kempen en binnen de projectvereniging 
Neteland, een hub worden voor creativiteit. Dat kan gaan van het ondersteunen van nieuw talent via 
een maaklabo tot het gezamenlijk organiseren van een productie/evenement van internationaal 
allure. 
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Cultuur in onze stad ontspruit niet enkel uit initiatieven van de stad. Het rijke en gevarieerde 
cultuuraanbod hebben we ook te danken aan onze culturele verenigingen. We ondersteunen hen met 
werkings-en projectsubsidies, logistieke steun, uitleenmateriaal, een nieuwe podiumwagen, billijke 
tarieven voor zaalverhuur, ... Voor de verenigingen die zelf activiteiten organiseren, werken we aan 
een klantvriendelijk evenementenloket. Ook festivalorganisatoren zoals Replay, Concrete, Roxy Fest 
en Funky Town, willen we blijvend faciliteren met aandacht voor de balans tussen rust en activiteit in 
de stad. 
 
Een cultuurbeleid uitbouwen is niet alleen de taak van stadsdiensten, niet alleen van politieke 
actoren, maar ook en vooral van burgers zelf. Daarom blijven we het beheersorgaan van 't Schaliken 
en de bibliotheek ten volle ondersteunen. Het zal zich over alle relevante onderwerpen inzake cultuur 
buigen en blijft bevoegd voor de culturele programmatie van de stad. 
 

8.4. SPORTSTAD 

 
In samenwerking met de Netelandgemeenten willen we onderzoeken of de gezamenlijke realisatie 
van een nieuwbouw zwembad haalbaar is. Dit onderzoek wordt op verschillende facetten gevoerd, 
waarbij we in eerste instantie een (stedenbouwkundige en landschappelijke) samenhangende 
toekomstvisie willen ontwikkelen voor onze belangrijkste (boven)lokale sportcluster en toeristische 
trekpleister.  
 
Tegelijkertijd willen we, idealiter, op basis van voorafgaande financiële en praktische afspreken met 
de respectievelijke partners (onze buurgemeenten voor zwembad en Sport-Vlaanderen voor ijsbaan), 
overgaan tot de gezamenlijke aanbesteding en realisatie van een nieuwbouw ijsbaan en zwembad, 
passend binnen het ruimtelijk vooronderdoek. Zowel energetisch als inzake duurzaamheid zal een 
'gezamenlijke' nieuwbouw een voordeel zijn omdat beide faciliteiten (zwembad en ijsbaan) 
complementair zijn. 
 
We bereiden de herlocatie van voetbalclub SKS Herentals voor door de aanleg van nieuwe 
voetbalaccommodatie in een nieuw sportpark aan St.-Janneke. Dit nieuwe sportpark biedt 
uitbreidingsmogelijkheden voor onze hockeyclub Artemis, voor ongedwongen sporten (lopen, 
wandelen, skaten) en een grote clusterparking die gedeeld gebruikt kan worden tussen de sportsite 
en de nieuwe bedrijfssite van maatwerkbedrijf Kaliber. 
 
We zullen onze sportclubs blijven ondersteunen, zodat we een groot aanbod in Herentals behouden. 

Ook sportclubs met een jeugdwerking en die tevens aandacht hebben voor speciale doelgroepen 

willen we extra in de verf zetten. 

Herentals is en blijft de wielerstad bij uitstek, met dank aan onze lokale wielerhelden. Initiatieven die 

dit sterk merk duurzaam bevorderen, proberen we elk met hun verdiensten naar waarde te schatten.  

Het initiatief Herentals Beweegt, met interactie met of promotie van veel van onze sportverenigingen, 

wensen we te verduurzamen.  

 

8.5. TOERISME EN ERFGOED 

 
We bestendigen de uitvoering van onze toeristische visie en de landschapsbiografie van de Kempense 
Heuvelrug & Valleigebieden. De noordkant van Herentals zal op termijn uitgroeien tot onze 
toeristische trekpleister. De sites van Le Paige en het Netepark zullen als toeristische onthaalpoort 
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fungeren voor beleving van of recreatie in onze waardevolle natuur, zoals de Vallei van de Kleine Nete 
of de Kempense Heuvelrug. We zetten maximaal in op natuurbeheer en -beleving in de bosgebieden 
rond de Toeristentoren en de riviervalleien van de Aa en de Kleine Nete. Eveneens wordt verder 
ingezet op de publieke beleving en heropwaardering van de site rond Le Paige, de nieuwe kerk en het 
koetshuis. We vergeten – evident - evenmin onze toeristische bezienswaardigheden of activiteiten in 
onze deelgemeenten in ons toeristisch beleid. 
 
Onze toeristentoren en jachthaven zijn twee trekpleisters in de natuur en aan het water waar mensen 

graag vertoeven. We onderzoeken of aan de jachthaven een vaste constructie kan komen. De 

toeristentoren krijgt de nodige onderhoudswerken. 

Een nieuw kerkenbeleidsplan zal opgesteld worden, conform de Vlaamse regelgeving. Een duidelijk 
beleidsplan met een uitgewerkte visie rond toekomstgerichte invullingen dringt zich op. Deze 
oefening doen we in overleg met de kerkraden en parochiale gemeenschappen, waarbij we bindende 
afspraken maken over de financiële planning van werkzaamheden van de kerkfabrieken die ten laste 
gelegd worden van de stad. Voor de kerk van Noorderwijk voeren we de werkzaamheden uit om de 
(gedeeltelijke) nevenbestemming mogelijk te maken, maar we moeten de uitdaging aangaan om een 
invulling te vinden voor deze nevenbestemming. Het orgel in de Begijnhofkerk wordt gerenoveerd. 
 

8.6. WERKEN EN ONDERNEMEN 

 
De vzw EVA Handelshart Herentals kende begin dit jaar een doorstart en blijft een belangrijke 
gesprekspartner voor de stad. Samen met hen moeten we positieve initiatieven blijven ontwikkelen 
die onze lokale middenstand in het stadscentrum, de stadsrand en de deelgemeenten ondersteunen 
en onze troeven in de kijker zetten. We moeten ons niet nostalgisch richten op het verleden, maar 
met een open blik kijken naar de toekomst en rekening houden met het veranderd koopgedrag van 
de bevolking. 
 
Leegstand in onze winkelstraten moet blijvend tegengegaan worden; de stad zal hierin nog actiever 
optreden, zowel inzake progressieve leegstandsbelasting, maar ook inzake positieve incentives (bv. 
gevelrenovaties) die ondernemers de mogelijkheid geven 'hun kans te wagen'. Daarenboven moeten 
we bekijken of in sommige winkelstraten de huidige functievoorschriften niet te streng zijn en andere 
invullingen van voormalige winkelpanden mogelijk zijn. 
 
Als stad willen wij beginnende ondernemers ondersteunen. Moktamee kan een belangrijke rol spelen 

voor startende ondernemers. Via deze creatieve hub kunnen zij een idee uittesten dat in een 

volgende fase verankerd kan worden in onze stad. Daartoe zullen we samen met Moktamee naar 

manieren zoeken zodat zij actief kunnen blijven in onze stad en zodat de doorlooptijd van 

ondernemers beperkt wordt, zodat er steevast ruimte is voor nieuw bloed. Een faciliterende rol van 

de stad voor het oprichten en het blijven bestaan van zo'n creatieve community is voor ons een 

vanzelfsprekendheid. 

 
Onze lokale ondernemers met streekproducten verdienen onze steun (zie Strekedoos). Ze moeten 
betrokken worden in onze toeristische aankondigingen/initiatieven en in onze citymarketing. Ze 
moeten bij voorrang betrokken worden bij grote evenementen in onze stad waarbij ze een 
meerwaarde kunnen betekenen. Bovendien zullen we ook voor representatiegeschenken zoveel 
mogelijk met streekproducten werken. We blijven inzetten op de Korte Keten. Onze lokale 
handelaars/producenten spelen hierin een prominente rol. 
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Herentals is een tewerkstellingsstad. Dat betekent dat we meer werkgelegenheid creëren dan dat er 

werkenden zijn die wonen in onze stad. Deze economische realiteit is een pluspunt en moeten we 

bestendigen. Dit betekent dat we sommige voorschriften (die achterhaald zijn omwille van gewijzigde 

economische omstandigheden, bv maakindustrie) moeten aanpassen opdat nieuwe ondernemers 

een onderkomen kunnen vinden in onze stad. Kantoren, IT-bedrijven, dienstverleners, ... vereisen 

andere, aangepaste voorschriften. Leegstand moet te allen tijde vermeden worden. 

Ondernemers die willen ondernemen op ons grondgebied, moeten we ondersteunen. Wij, te samen 
met andere actoren, moeten hen begeleiden bij het bekomen van allerlei vergunningen. We blijven 
daarom actief inzetten op ons vergunningenbeleid. 
 
De markten blijven behouden in het centrum en in Morkhoven. Er worden acties opgezet om deze te 
promoten. We streven naar een goede interactie met handel en horeca. Ook avondmarkten, 
jaarmarkten, kermissen en foren zijn economisch belangrijk en zorgen voor veel sociaal contact, 
zowel in het centrum als in de deelgemeenten. 
 
Winkelen, terrasjes doen, gezellig verpozen in het centrum moet mogelijk zijn en blijven. We zetten 
samen met Handelshart verder in op het verfraaien van onze winkelstraten met gezellige verlichting, 
bloemen en gezellige evenementen zoals de braderij. Hoe meer Herentals, Noorderwijk en 
Morkhoven leven, hoe beter. 
 

8.7. EVENEMENTEN 

 
De stad organiseert zelf een aantal kwaliteitsvolle evenementen, zoals de lichtjeswandeling en de 
kerstmarkt. Deze blijven behouden. De opening van het toeristisch seizoen wordt hervormd naar vier 
evenementen die elk jaar de aandacht zullen leggen op ons erfgoed, de Kempense Heuvelrug, 
waterbeleving en de deeldorpen. 
 
Evenementen van private partners verwelkomen wij van harte en helpen we waar mogelijk qua 
ondersteuning. We brengen de verschillende evenementenlocaties in kaart en streven naar een 
gezond evenwicht. Het bestuur vindt het belangrijk dat er evenementen georganiseerd worden maar 
zoveel mogelijk in harmonie met handelaars en omwonenden. 
 
Herentalse erkende verenigingen die evenementen organiseren moeten we blijven ondersteunen in 
hun werking, want zij zorgen voor de nodige verbinding onder onze inwoners.  
 
De bouw van een evenementen- en polyvalente zaal met jeugdhuis zal ongetwijfeld een katalysator 
zijn voor onze maatschappelijke beleving en cultuuraanbod.  
 

8.8. JONG ZIJN IN HERENTALS 

 
Elk kind en elke jongere moet op een veilige en gelukkige manier kunnen opgroeien in onze stad. 
Herentals moet een stad zijn waar ze naar hartenlust kunnen samenkomen, spelen en leren. Ieder 
kind verdient een goede start in het leven, ongeacht waar de wieg staat. Tijdens de eerste duizend 
dagen van ons leven wordt de basis gelegd voor onze sociale ontwikkeling, taalvaardigheid, 
slaagkansen binnen het onderwijs, succes op de arbeidsmarkt en nog veel meer. 
 
We breiden het aanbod aan betaalbare kinderopvang uit. Elke ouder moet kunnen werken of 
opleidings- en tewerkstellingskansen grijpen. We breiden het stedelijk aanbod uit en faciliteren 
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private initiatieven. In het kader van het BOA-decreet (Buitenschoolse Opvang en Activiteiten) gaan 
we in overleg met alle partners (onderwijsnetten, sport, cultuur...) met het oog op een kwalitatief, 
betaalbaar en gebiedsdekkend aanbod tijdens schooljaar en vakantie. 
 
We zetten in op veilige buurtspeelpleintjes en zullen hierbij oog hebben voor kinderen met een 
handicap. We maken onze speelterreinen zoveel mogelijk inclusief. Het is ook de bedoeling om 
bovenlokaal te bekijken om een grote inclusieve speeltuin te voorzien. Buiten spelen, op 
verschillende locaties en op verschillende manieren: daar gaan we voor! 
 
Bij de ontwikkeling van de site in het binnengebied zullen we, naast een evenementenruimte, ook 
inzetten op andere infrastructuur zoals een jeugdhuis en een Overkophuis. Buiten voorzien we leuke 
plekken waar onze jongeren elkaar kunnen ontmoeten. 
 
We blijven onze verenigingen volop ondersteunen via werkingsmiddelen, maar ook hun specifieke 
noden zoals kampvervoer zullen we verder bestendigen. 
 
We zullen niet alleen spreken over jongeren, maar ook met jongeren. We engageren ons voor de 
jeugdraad, maar ook voor het geloot jongerenpanel zodat al onze jongeren een stem hebben in het 
beleid van de stad. 
 

8.9. LEREN EN LEZEN FACILITEREN IN FORMELE EN INFORMELE CONTEXTEN 

 
De stad is een partner van onze scholen, zodat zij zich kunnen concentreren op hun kerntaak: 
lesgeven en kinderen en jongeren voorbereiden op het leven. Daarnaast richt de stad ook zelf 
Deeltijds KunstOnderwijs (DKO) in. Maar leren gebeurt niet alleen in deze formele 
onderwijscontexten. Ook de bibliotheek en onze verenigingen zijn partners van onschatbare waarde 
als we leren vanuit een levensbreed en levenslang perspectief bekijken. Dat begint op zeer jonge 
leeftijd. Zo zet de bibliotheek bijvoorbeeld in op die attitude door basisschoolkinderen wegwijs en 
vertrouwd te maken met de bibliotheek. Mensen stoppen niet met leren na het behalen van een 
diploma, maar blijven zich ook daarna ontwikkelen. Ook hierin speelt de stad in het algemeen en de 
bibliotheek in het bijzonder een belangrijke rol. 
 
 
FORMELE LEERCONTEXTEN: ONS FLANKEREND ONDERWIJSBELEID 
 
Wie geen diploma secundair onderwijs behaalt, loopt een groot risico om in de marge van de 
samenleving terecht te komen. Armoede en polarisatie inperken begint in onze scholen. We willen 
niet dat talent verloren gaat. Bovendien kost het de belastingbetaler veel geld om ongekwalificeerde 
schooluitval in een latere fase te managen: we kunnen moeilijkheden beter vroeg detecteren voor 
zich in een latere levensfase grotere problemen stellen. 
 
De kern van het probleem situeert zich in de school en de klas en de kern van de oplossing zal ook 
daar gezocht moeten worden. Maar de school kan dat niet alleen. Conditio sine qua non is een 
algemeen plan voor alle scholen over de gehele regio Neteland dat tot stand komt in samenwerking 
met alle stakeholders. Als progressief stadsbestuur moeten we hier de rol van regisseur-bemiddelaar 
opnemen samen met onze collega-besturen. 
 
Het gedrag of de problematiek van sommige leerlingen gaat veel verder dan de schoolmuren en 
overstijgt de macht en kracht van een schoolteam. Dergelijke leerlingen of situaties kan de school 
doorgeven aan het Centraal Onderwijsmeldpunt van de stad. Hier nemen we complexe 
problematieken op vanuit een netwerk aan partners. Deze cel brengt alle informatie over de 
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betreffende jongere samen: welzijn, politie, school, justitie, jeugdwerk, het CLB en andere relevante 
actoren, via het jeugdwelzijnsoverleg. 
 
Omdat in onze scholen leerlingen aanwezig zijn die hoog aantikken op de Onderwijs Kansarmoede 
Indicator (OKI), willen we op Netelandniveau bekijken om te werken met een brugfiguur welzijn, die 
gefinancierd wordt op Netelandniveau. Deze persoon ondersteunt de secundaire scholen in hun 
werking inzake spijbel- en rondhanggedrag en onbetaalde schoolfacturen. Via een outreachende 
aanpak gaat deze persoon ter plaatse en zoekt samen met scholen, ouders en andere relevante 
actoren naar oplossingen. Hiertoe onderzoeken we subsidiemogelijkheden van de hogere overheid. 
 
In de stad Herentals hebben we een projectsubsidie voor projecten rond mentaal welzijn in het 
basisonderwijs. Deze projecten breiden we uit naar het secundair onderwijs, want we merken dat we 
alsmaar meer leerlingen kennen die eenvoudigweg niet meer naar school komen omwille van een 
mentale problematiek. Scholen die projecten rond welbevinden opstarten, dienen we dus gepast te 
ondersteunen. 
 
We willen de problematiek van menstruatiearmoede aanpakken en transformeren naar 
menstruatiewelzijn. We willen in de toiletten van alle scholen op ons grondgebied 
menstruatieproducten ter beschikking stellen, zodat wie ze wil gebruiken ze eenvoudigweg kan 
nemen. We rollen dit eerst uit in het secundair onderwijs, daarna in de derde graad van het 
basisonderwijs. 
 
We onderzoeken hoe we in samenwerking met de Vlaamse overheid en de keuken van de 
welzijnsvereniging Sint-Anna een project kunnen implementeren voor warme maaltijden in de 
basisscholen. Het proefproject in basisschool De Wijngaard leverde ons alvast nuttige feedback op. 
Ook hier rekenen we op subsidies vanuit Vlaanderen. 
 
We weten dat er een problematiek heerst inzake sportinfrastructuur. De Herentalse scholen 
beschikken zelf over te weinig ruimte om de sportlessen kwalitatief in te richten. Als stad willen we 
mee nadenken over oplossingen en bekijken we pistes waarbij scholen overdag in onze infrastructuur 
terecht kunnen, en onze sporters op een billijke manier in de avonduren in schoolinfrastructuur. 
 
In de secundaire scholen is er gezien de nieuwe leerplannen een tekort aan stageplaatsen voor de 
leerlingen uit de arbeidsmarktfinaliteit en de dubbele finaliteit (het vroegere BSO en TSO). Via het 
STEM-partnerschap en andere actoren proberen we school en bedrijfswereld samen te brengen. Ook 
de stad zal haar deel doen om kwaliteitsvolle stageplaatsen aan te bieden. Bovendien willen we een 
proefproject starten met leerlingen uit de dubbele finaliteit sport door hen tijdens de schooluren een 
reddersopleiding aan te bieden. Zo vergroten deze leerlingen hun mogelijkheden en kunnen wij 
potentieel nieuwe redders aantrekken voor het Netepark. Een gelijkaardig project voorzien we bij 
leerlingen uit de dubbele finaliteit Opvoeding en Begeleiding die we op school een animatorcursus 
aanbieden. Zo vergroten deze leerlingen hun competenties en genereren wij een grotere kwalitatieve 
instroom in onze vakantiewerking voor de jeugd. 
 
Om leerlingen principes rond burgerschap bij te brengen, willen we de leerlingenraden betrekken bij 
het beleid. Bovendien proberen we een internationaal project uit te werken rond burgerschap en 
secundair onderwijs via Erasmusmiddelen. 
 
Netwerkmomenten voor de scholen blijven we op Netelandniveau faciliteren. Het is evident dat we 
ook met alle Herentalse scholen overleg blijven plegen. 
 
FORMELE LEERCONTEXTEN: ONS DEELTIJDS KUNSTONDERWIJS (DKO) 
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We willen meten in hoeverre wij met het DKO kansengroepen aanspreken. Indien nodig gaan we op 
zoek naar manieren om de drempel te verlagen voor leerlingen uit deze kansengroepen. 
 
De twee academies huizen momenteel in één gebouw, maar ze worden nog steeds als twee aparte 
scholen gerund. We willen de eigenheid van de verschillende disciplines (woord, muziek, beeld en 
dans) respecteren, maar zoals het decreet op het DKO stelt, moeten we proberen om naar synergiën 
te streven. Een centrale aansturing op directieniveau kan helpen. Interdisciplinaire samenwerking 
over de domeinen of over de studierichtingen in eenzelfde domein worden aangemoedigd. 
 
We onderzoeken of we kunnen participeren aan het project Kunstkuren, zodat we de samenwerking 
tussen het DKO en het leerplichtonderwijs kunnen verbeteren. 
 
Het STEM-verhaal van Neteland breiden we uit met een A uit tot STEAM (Science, Technology, Art, 
Engineering, Mathematics). Hieraan kan onze academie ook participeren. De stad Herentals gelooft in 
dit project waarbij we talent ontdekken en benoemen. We willen faciliteren dat dit talent zich in onze 
regio ontwikkelt. 
 
De synergie tussen het cultuurbeleid en onze academies blijft een aandachtspunt. In de academies 
leiden we de talenten van de toekomst op, die zich in een latere fase verder ontwikkelen in onze 
verenigingen en kunstprojecten. Zo willen we bruggen slaan, opdat dit geen aparte werelden blijven, 
maar wel dat ze elkaar kennen en versterken. 
 
We willen voor leerkrachten van de academies een project rond fietsleasing opstarten. 
 
INFORMELE LEERCONTEXTEN 
 
Naast leren op school of in een academie willen we het levenslang en levensbreed leren en lezen 
stimuleren. Hiertoe bestaan er veel initiatieven op ons grondgebied, waarvan velen onbekend zijn 
voor de bevolking. We willen onderzoeken of we een platform kunnen opstellen waarin we deze 
initiatieven bundelen. Ze kunnen georganiseerd worden in de vorm van lezingen, cursussen, 
inleidingen, lessen, workshops, enz. door de stad zelf of door partnerorganisaties zoals verenigingen. 
Op deze manier krijgen mensen meer inzicht in het aanbod en vergroten we hun mogelijkheden om 
verder te leren op een fijne manier. Als stad kunnen we op die manier ook leemtes detecteren en ons 
eigen aanbod hierop afstemmen. 
 
Daarnaast willen we mensen blijvend versterken door in te zetten op projecten rond geletterdheid. 
Dit is de vaardigheid om informatie te verwerven, te verwerken en gericht te gebruiken. Deze 
vaardigheid trainen, zowel digitaal als analoog, is belangrijk om zelfstandig te kunnen functioneren in 
een kennismaatschappij zoals de onze. Daarom blijven we initiatieven ondersteunen en organiseren 
om Nederlands te oefenen, zowel voor mensen met een migratieachtergrond (NT2) als voor 
autochtone burgers die zich moeilijk kunnen uitdrukken in onze taal (NT1). Voor deze laatste 
doelgroep ontwikkelen we het project 'Open boek, open bib'. 
 
We blijven binnen Neteland inzetten op digitale inclusie en wensen de Digipunten en 
computercursussen in 't Peeseeke, het dienstencentrum en de bibliotheek verder uit te bouwen. 
 
DE BIBLIOTHEEK ALS VOORNAAMSTE ACTOR IN HET INFORMEEL LEREN EN PARTNER VAN 
ONZE SCHOLEN 
 
De bibliotheek werkt op een positieve manier aan (lees)motivatie bij jongeren en volwassenen. Om 
dit te realiseren moeten we inzetten op een brede en kwaliteitsvolle collectie, vormgegeven door 
experten, maar die we ook vraaggestuurd verder opbouwen.  Aankoopsuggesties kunnen zowel fysiek 
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als digitaal doorgegeven worden aan de collectieverantwoordelijken. Op deze manier bouwen onze 
bezoekers mee aan onze collecties.  
  
Bovendien maken we de collectie maximaal toegankelijk binnen de mogelijkheden van de 
bibliotheek. Om de collecties beter te ontsluiten zetten we in het kader van bibliotheek Neteland in 
op meer flexibiliteit voor onze leners, zodat ze materiaal kunnen aanvragen, ontlenen en 
terugbrengen in elk filiaal van dit samenwerkingsverband.  
  
Werken aan (lees)motivatie impliceert ook ruimte creëren om te spreken over literatuur. Lezers willen 
zich niet alleen verbonden voelen met het verhaal van een boek, maar ook met het verhaal van 
anderen die erover vertellen. Hiertoe vormen de leeskring, de Kinder- en Jeugdjury, de 
voorleesmomenten, auteurs- en thematische lezingen zeer belangrijke acties. Verbondenheid met de 
bibliotheek opbouwen begint van in de wieg. Via 'Herentals Boekstartgemeente' zetten we in op het 
stimuleren van voorlezen bij jonge gezinnen. We willen onderzoeken of we dit project nog verder 
kunnen uitbreiden met 'Boekstart voor kleuters'.  
  
Enkel digitaal een boek of film ontlenen, is dus ontoereikend. De bibliotheek moet en zal een plaats 
zijn die blijvend ontmoeting stimuleert. Daartoe zullen we de inrichting van de huidige 
hoofdbibliotheek herdenken en laten we ons professioneel adviseren om alle ruimtes optimaal te 
benutten. Met de huidige opstelling komen stille en activerende activiteiten met elkaar in conflict. We 
willen een gezellige en huiselijke hoofdbibliotheek realiseren, waar we diverse noden op een 
harmonieuze manier kunnen verzoenen. De toekomstige inrichting van de bibliotheek houdt rekening 
met het brede scala aan bezoekers van baby's over peuters, kleuters, lagereschoolkinderen, pubers, 
jongvolwassenen, volwassenen en de ouderen uit onze samenleving.  
  
De bibliotheek speelt dus een cruciale rol in het bevorderen van geletterdheid en leesplezier. Grondig 
kunnen lezen vormt een basiscompetentie in onze maatschappij. De stad voorziet kinderen al vanaf 
prille leeftijd van een ruim boekenaanbod en organiseert activiteiten over leesbevordering. En dat 
blijft ze verder opbouwen in synergie met cultuur, onderwijs en sociale zaken, zodat iedereen 
levenslang kan leren en lezen en daarbij lees- en leerplezier ervaart. 
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8.10. EEN STAD MET OOG VOOR HEDEN EN VERLEDEN 

 
Onze samenleving digitaliseert pijlsnel. Digitale informatie-uitwisseling speelt een steeds grotere rol 
in de economie, het onderwijs, de erfgoedsector en de communicatie tussen overheid en burger. 
Ambities en uitdagingen rond duurzame toegankelijkheid van overheidsinformatie, maar ook rond de 
digitale verbinding met het brede publiek, vormen de volgende jaren aandachtspunten voor het 
stadsarchief. 
 
De digitalisering van onze omgeving heeft grote gevolgen voor ons stadsarchief. We vertoeven in een 
overgangsfase naar een nieuw tijdperk met archieven die digitaal gevormd (digital born) zijn. In de 
volgende jaren bevinden we ons echter in een 'hybride' situatie: de instroom van papieren archieven 
kabbelt gestaag voort, terwijl de opname van digitaal archief verder zal toenemen. In deze 
beleidsperiode wil het archief, samen met kennispartners, actief vernieuwen en verbinding zoeken 
met elkaar en met de burger, door informatie duurzaam te vergaren, te borgen en te delen. 
 
We blijven in deze beleidsperiode werken aan het vergroten van het publieksbereik van de collectie 
door archiefstukken te scannen en te verrijken met metadata op basis van projecten, de (virtuele) 
studiezaal verder te ontwikkelen, in interactie te treden over onze collecties via externe platformen 
en (online) publieksactiviteiten te organiseren. 
 
We zullen als stad blijven participeren in bovenlokale en intergemeentelijke initiatieven zoals 
Neteland, IOED en Kempens Karakter, waardoor we onze expertise verruimen en kunnen inzetten op 
Vlaamse werkingssubsidies voor tal van projecten. Indien nodig gaan we gericht op zoek naar 
bijkomende partners om onze doelstellingen te bereiken. Verder zullen we samenwerken met de 
(geschiedkundige) verenigingen van onze stad, met scholen, maar ook met individuele burgers, 
buurten en wijken. 
We formuleren samen ambities en uitdagingen rond (digitale) archivering en het duurzaam bewaren 
van overheidsinformatie. In de aanloop naar nieuwe oplossingen kunnen we niet alleen leren van 
onze partners, maar stemmen we vervolgstappen met elkaar af. We inspireren en versterken elkaar. 
 
Daarnaast treden we in interactie met het brede publiek via projecten op maat om zo het historisch 
bewustzijn van onze burgers en schoolgaande jeugd te vergroten. Hierbij vormt participatie een 
kernwoord. De vragen door wie en op welke wijze onze collecties in de komende decennia gebruikt 
kunnen worden, geven hierbij richting. We treden bewust naar buiten en zullen tal van 
communicatieve middelen inzetten. Zo kunnen we bijvoorbeeld in de Stadskrant en/of op de sociale 
media van de stad maandelijks een foto in de kijker zetten, waarbij onze burgers mee speuren naar 
wat er precies te zien is (personen, locatie, gebeurtenis, enz.). Maar ook door projecten in bepaalde 
gebouwen, wijken en straten op poten te zetten zullen we onze burgers (fysiek) betrekken bij het rijke 
verleden van Herentals. We ontwikkelen zelf een aanbod, maar staan ook open voor vragen die in 
bepaalde verenigingen of op bepaalde plaatsen leven. 
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9. WENDBARE ORGANISATIE 
 

9.1. DE STAD ALS MODERNE EN WENDBARE ORGANISATIE 

 
Onze administratie heeft een eigen set van normen en waarden uitgewerkt die we als bestuur ten 
volle onderschrijven en ook zelf toepassen: onze medewerkers STAAN klaar voor onze inwoners. 
 

• S: samenwerking, ook tussen beleid en administratie. Beide moeten elkaar aanvullen en 
versterken. 

• T: topdienstverlening. 

• A: abcd: aanspreekbaar, behulpzaam, correct, deskundig. 

• A: ambassadeur: we zijn trots op onze stad, trots op wat we (samen) doen voor onze stad. 

• N: nooit opgeven. We blijven ons inzetten voor onze stad en zijn wendbaar en veerkrachtig 
om nieuwe omstandigheden het hoofd te bieden, nieuwe uitdagingen aan te gaan. 

 
Op dit moment zijn de openingsuren van de loketten eerder beperkt. Dat willen we bijstellen. 
Bovendien kan de burger buiten de reguliere werkuren terecht bij de loketten om administratieve 
dienstverlening in orde te maken en zetten we voor het aanvragen van documenten verder in op 
digitalisering. We onderzoeken of we het stadsloket twee avonden per week kunnen openen.  
 
Herentalsenaren mogen rekenen op klantvriendelijk, behulpzaam en beleefd stadspersoneel. Het 
personeel krijgt voldoende vorming en ondersteuning om kwalitatieve dienstverlening aan te bieden. 
De dienstverlening gebeurt in het Nederlands. Het gebruik van klare taal is hierbij een 
aandachtspunt. 
We besteden de nodige aandacht aan de kwaliteit, nu en in de toekomst, van de 
werkomstandigheden van onze verschillende medewerkers.  
 
Digitalisering staat ten dienste van de Herentalsenaar: meer efficiëntie, minder administratieve 
rompslomp en minder verplaatsingen. We hebben speciale aandacht voor mensen met diverse 
noden. Waar mogelijk ontlasten we onze inwoners en ons personeel via automatische 
rechtentoekenning. 
 
We verhogen de bestuurskracht van onze stad via nuttige samenwerkingsinitiatieven, zoals Neteland. 
Onze gemeenschappelijke aanpak van een aantal thema's inzake welzijn, integrale veiligheid, vrije tijd 
levert onmiskenbaar een meerwaarde voor onze inwoners. Nieuwe thema's om samen te werken, bv 
inzake een gemeenschappelijke aanpak van onze ICT, pikken we onbevooroordeeld op en zullen we 
constructief bekijken en uitwerken. 
 

9.2. FINANCIËN EN FISCALITEIT 

 
Zoals gebruikelijk zal het bestuur bij het begin van de legislatuur alle retributies, belastingen en 
subsidies bekijken en eventueel bijsturen. Daarbij houdt het bestuur, naast een inhoudelijke toets, 
rekening met de inflatie, de verhouding tussen de retributie en de werkelijke kosten van de 
dienstverlening, benchmarks met andere gemeenten, enz.  
 
In samenspraak met IOK afvalbeheer wordt nagegaan of sommige tarieven op het containerpark 
moeten aangepast worden, ook gelet op de al dan niet onbedoelde gevolgen van sommige 
afvalstromen. 
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Het nieuwe bestuur is geconfronteerd met een onevenwichtige financiële situatie die bij 
gelijkblijvend beleid niet houdbaar is, te meer daar sommige lopende of bestudeerde projecten 
geenszins/onvoldoende gebudgetteerd waren in het vorige meerjarenplan. We zullen dus 
planmatiger te werk moeten gaan en faseren. Uitdagingen genoeg, maar we gaan ze planmatig en 
realistisch aanpakken. We zullen bij de eerstkomende meerjarenplanning (einde 2025) conform de 
regelgeving een sluitende meerjarenbegroting (2026 - 2031) met dubbel financieel evenwicht 
neerleggen, maar het is overduidelijk dat dit inspanningen zal vereisen. Voor bijkomende lasten die 
de bovenlokale overheden of intercommunales op de lokale besturen doen neerdalen, zoeken we in 
de mate van het mogelijke naar compensaties of alternatieven. 
 
Samen met de financieel directeur zal het bestuur een actief middelen- en schuldbeheer voeren, met 
inbegrip van een kritische blik op allerlei (financiële) deelnames van de stad in andere organisaties. 
 
Ontradingsbelastingen (bv. leegstandsbelasting) zullen punctueel verhoogd worden indien blijkt dat 
de ontrading te weinig effect heeft. We zullen onderzoeken of ze gedifferentieerd kunnen ingevoerd 
worden over het grondgebied van de stad. De verordening stedenbouwkundige lasten wordt 
geëvalueerd. We kijken met belangstelling uit naar de wijze waarop sommige van onze 
buurgemeenten het 'kadastraal inkomen' (terecht) pogen te moderniseren en checken of dit 
navolging verdient. 
 
Tijdens deze legislatuur zal er een nieuw plan voor affectatie en desaffectatie van gronden en 
gebouwen opgesteld worden. Onroerende goederen die ons helpen in het kader van de 
stadsontwikkeling of de uitwerking van onze dorpsplannen zullen aangekocht worden, andere 
onroerende goederen die niet (meer) bijdragen tot de kerntaken van de stad zullen verkocht, 
verhuurd of in erfpacht gegeven worden. 
 

9.3. CITY MARKETING 

 
Via citymarketing proberen we onze stad en deelgemeentes zo goed mogelijk te profileren. Daarbij 
focussen we op de identiteit en het karakter van Herentals als historische hoofdstad van de Kempen, 
omgeven door een groene, open ruimte. In onze stad is het fijn om te wonen, te winkelen, te 
recreëren en te leven en toch merken we dat de Herentalsenaar vaak met gemengde gevoelens naar 
zijn stad kijkt. We willen hem opnieuw trots maken op zijn stad, zodat hij als ambassadeur mee 
instaat voor het aantrekken van nieuwe inwoners en bezoekers.  
 
Een centrale lijn voor onze stedelijke communicatie, gericht op inwoners, bezoekers en bedrijven, is 
onze verbindende kracht tot samenwerking. Iedereen mee!  
Deze éénmerkstrategie wordt doorgetrokken met respect voor de eigenheid en autonomie van de 
deelgemeentes en wijken en met behoud van bestaande bredere merken zoals 't Schaliken en Het 
Netepark. We stroomlijnen boodschappen en kanalen naar vorm en inhoud met het oog op 
effectiviteit in doelstellingen en efficiëntiewinst in budget en personeelsinzet. Zo vormen alle 
campagnes van de stad en haar dochters één geheel. De communicatie van de stad is duidelijk en 
impactvol, richt zich op de sterktes van Herentals en de fierheid van de Herentalsenaar. 
 
Bij campagnes die zich richten op mentaliteits- of gedragswijziging brengen we de boodschap op een 
impactvolle manier, durven we de problemen benoemen en reiken we oplossingen aan. We richten 
ons op het positieve (het gewenste gedrag) en maken de inspanningen van de stad en de 
Herentalsenaar zichtbaar. 
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We bouwen de Herentals-app verder uit met focus op dienstverlening, informatie en gebruiksgemak 
voor alle Herentalsenaren, maken onze website nog toegankelijker en zetten volop in op nieuwe 
communicatiemiddelen zoals sociale media en video. 
 
Voor het aantrekken van nieuwe medewerkers voor de stad zetten we in op de principes van 
employer branding. 
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